



**United Front of the Haitian Diaspora**  
**2586 Graywall Street**  
**East Point, GA 30344**  
**Tel. (202) 918-6992**  
**Website: [www.haitianunitedfront.org](http://www.haitianunitedfront.org)**

---

## **United Front Communique**

- The United Front condemns the general climate of violence that saw the death of numerous members of the population over the past few years and the assassination of President Jovenel Moïse on July 7. Such climate has a profound impact on the members of the Haitian Diaspora, in how they react to such events and in their interaction with their host countries.
- The United Front demands a comprehensive investigation of this assassination, the trial of all guilty parties regardless of their affiliation.
- The United Front equally continues to call for a full investigation of other instances of violence that resulted in the death of civilians, businesspeople, human rights activists, and journalists over the past two years.
- The United Front is not supporting the organization of elections in September without securing the safety of voters against the gang or political violence and the creation of a new, representative CEP
- The dismantlement of armed gangs in the metropolitan areas and some parts of the countryside must be a priority to help bring a climate of peace and security conducive to economic activities
- The United Front is for a Haitian solution to Haiti current crisis and encourages all sectors to work together, to come up with a plan for the country to become prosperous, everyone can live in peace, with respect and dignity.
- The United Front support all good faith concerted efforts by established Diaspora organizations to positively influence the policies of Haiti's international partners to benefit and remain willing to collaborate and coordinate with such organizations, particularly the ones currently supporting various social (health, education) and economic projects on the ground.
- The United Front invites its members and the general public to keep a serene approach to the current crisis and avoid engaging into statements, behaviors or accusations that may further inflame the situation and weaken the social fabric of the society



**United Front of the Haitian Diaspora**  
**2586 Graywall Street**  
**East Point, GA 30344**  
**Tel. (202) 918-6992**  
**Website: [www.haitianunitedfront.org](http://www.haitianunitedfront.org)**

## **Kominike Oganizasyon Fwon Ini**

- Fwon Ini kondane klima vyolans jeneralize ki lakòz lanmò anpil moun nan popilasyon an nan dènye ane sa yo ak اساسina prezidan Jovenel Moise 7 jiyè ki sot pase la a. Yon klima konsa gen yon gwo enpak sou manm dyaspora Ayisyèn nan, nan fason yo reyaji fas a evènman sa yo e nan entèraksyon yo ak peyi kote yo ap viv la.
- Fwon Ini mande yon ankèt apwofondi sou اساسina sa a, jijman tout koupab yo, kèlkeswa afilyasyon yo.
- Fwon Ini an kontinye mande tou pou yon ankèt apwofondi sou lòt ka vyolans ki te lakòz lanmò sivil, biznisman, aktivis dwa moun oswa jounalis nan de dènye ane yo.
- Fwon Ini pa sipòte òganizasyon eleksyon nan mwa septanm nan si yo pa garanti sekirite elektè yo kont gang oswa vyolans politik ak kreyasyon yon nouvo KEP reprezantatif.
- . Demantèlman gang ame nan zòn metwopolitèn nan ak sèten zòn rural yo dwe yon priyorite pou ede kreye yon klima lapè ak sekirite ki favorab pou aktivite ekonomik yo.
- Fwon Ini dakò pou yon solisyon ayisyen an Ayiti a kriz aktyèl la epi ankouraje tout sektè yo travay ansanm, pwopoze yon plan pou peyi a vin pwospè, pou tout moun ka viv nan lapè, avèk respè ak diyite.
- Fwon Ini sipòte tout efò konsète òganizasyon dyaspora yo ap fè pou enfliyanse pozitivman politik patnè entènasyonal Ayiti yo e li toujou pare pou kolabore ak kowòdone ak òganizasyon sa yo, sitou sa k ap sipòte plizyè aktivite sosyal tankou (sante, edikasyon) ak pwojè ekonomik nan nan peyi DAYiti
- Fwon Ini envite manm li yo ak piblik la an jeneral pou yo kenbe yon yon atitud seren faz a kriz aktyèl la nan evite deklarasyon, konpòtman oswa akizasyon ki ta ka plis agrave sitiyasyon an ak febli tisi sosyal la peyi a.



**United Front of the Haitian Diaspora**  
**2586 Graywall Street**  
**East Point, GA 30344**  
**Tel. (202) 918-6992**  
**Website: [www.haitianunitedfront.org](http://www.haitianunitedfront.org)**

## **Communiqué du Front Uni**

- Le Front Uni condamne le climat de violences généralisées qui a causé la mort de nombreux membres de la population au cours des dernières années et l'assassinat du Président Jovenel Moïse le 7 juillet. Un tel climat a un impact profond sur les membres de la diaspora haïtienne, dans la façon dont ils réagissent à de tels événements et dans leur interaction avec leurs pays d'accueil.
- Le Front Uni exige une enquête approfondie sur cet assassinat, le jugement de tous les coupables quelle que soit leur affiliation.
- Le Front Uni continue également d'appeler à une enquête approfondie sur d'autres cas de violences qui ont entraînés la mort de civils, d'hommes d'affaires, de militants des droits humains ou de journalistes au cours des deux dernières années.
- Le Front Uni ne soutient pas l'organisation d'élections en septembre sans garantir la sécurité des électeurs contre les gangs ou la violence politique et la création d'un nouveau CEP représentatif.
- Le démantèlement des bandes armées dans les zones métropolitaines et certaines zones rurales doit être une priorité pour contribuer à instaurer un climat de paix et de sécurité propice aux activités économiques.
- Le Front Uni est pour une solution haïtienne en Haïti à la crise actuelle et encourage tous les secteurs à travailler ensemble, à proposer un plan pour que le pays devienne prospère, que chacun puisse vivre en paix, dans le respect et la dignité.
- Le Front Uni soutient tous les efforts concertés des organisations de la diaspora établies pour influencer positivement les politiques des partenaires internationaux d'Haïti et reste disposé à collaborer et à se coordonner avec ces organisations, en particulier celles qui soutiennent actuellement diverses activités sociales (santé, éducation) et des projets économiques sur le terrain.
- Le Front Uni invite ses membres et le grand public à garder une approche sereine de la crise actuelle et à éviter de s'engager dans des déclarations, des comportements ou des accusations qui pourraient envenimer davantage la situation et affaiblir le tissu social de la société.